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Nyomtatott és online sajtó 
 

Sulyok Tamás: ha közösségeink sikeresek, akkor a nemzet is sikeres 
2024. december 26. – MTI, M1, Index.hu, Telex.hu, origo.hu, szekelyhon.ro  

Ha közösségeink sikeresek, akkor a nemzet is sikeres - jelentette ki Sulyok Tamás köztársasági 

elnök a közmédia csatornáin csütörtök este mondott karácsonyi beszédében, amelyben 

példaadónak nevezte a magyarok béke melletti kiállását, és egy egészségesebb, békésebb 

nemzetet kívánt 2025-re. Az államfő azt mondta, az elmúlt időszakban az vált szokássá, hogy 

a köztársasági elnök az év kezdőnapján fogalmazza meg a nemzetnek szóló üzenetét, azonban 

a megszokott hagyományt kissé átformálva "nem az év eleji derű mámorában, hanem a 

karácsony meghitt örömében" szól a magyarokhoz. Az egyik legnagyobb kihívásként szólt a 

fizikai és mentális egészség megőrzéséről, főként az életmódból, modern életkörülményekből 

fakadó egészségkárosító és "lélekromboló" hatásokkal szemben. Ezek fenntartásához 

szükségünk van megtartó, segítő, támogató közösségre, embertársainkra - szögezte le. A 

köztársasági elnök arról is beszélt: a háborús konfliktusok miatt már évek óta biztonsági 

fenyegetettséggel szembesülünk. A béke mellett is csak együtt, egységben állhatunk ki 

mindannyiunkért, köztük azokért a kárpátaljai magyar közösségekért is, amelyeknek már a 

harmadik békétlen karácsonyukat kell megélniük - hangoztatta. 

 

Szijjártó Péter: a mi érdekünk az, hogy Romániának stabil kormánya legyen, az 

erdélyi magyarságnak pedig egyre jobb legyen a helyzete 
2024. december 23. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, origo.hu, maszol.ro, 

Vajma.info 

"A mi érdekünk az, hogy Romániának stabil kormánya legyen, a kétoldalú kapcsolatokat 

folyamatosan fejleszteni tudjuk, az erdélyi magyarságnak pedig egyre jobb legyen a helyzete. 

Az RMDSZ bravúros parlamenti választási eredménye kiváló alapot adott ahhoz, hogy a 

szövetség ismételten részese legyen a bukaresti kormánykoalíciónak" - írta Szijjártó Péter a 

közösségi oldalán december 23-án. A külgazdasági és külügyminiszter közölte: "az eddigi 

tapasztalataink azt mutatták, hogy az RMDSZ részvételével működő romániai kormányokkal 

mindig egyszerűbb a közös munka, mindig könnyebben érünk el a mindkét ország és mindkét 

nemzet számára fontos eredményeket". A közös munkára most is készen állunk, sok sikert 

kívánunk az RMDSZ-nek és az új romániai kormánykoalíciónak." 

 

Magyar Levente: Románia schengeni övezethez való csatlakozása Magyarország 

számára fontos nemzeti elégtétel 
2025. január 1. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Mandiner, origo.hu, 

Felvidék.ma 

Románia schengeni övezethez való csatlakozása Magyarország számára fontos nemzeti 

elégtétel, hiszen a most megszűnő határellenőrzés magyarok millióit választotta el egymástól, 
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de amit most tettünk, azt román barátainkért is tettük - mondta Magyar Levente, a 

Külgazdasági és Külügyminisztérium (KKM) parlamenti államtitkára a Pocsaj és 

Biharkeresztes közötti határátkelő szimbolikus megnyitásán. A Románia schengeni övezethez 

való csatlakozása alkalmából tartott kedd éjszakai ünnepségen az államtitkár emlékeztetett: 

sokan élnek még közöttünk olyanok, akik emlékeznek arra az időre, amikor nem választotta 

ketté szigorúan őrzött államhatár azokat a településeket, melyek között ma itt állunk. Ez az 

átmeneti állapot nem tartott sokáig, és 80 évvel ezelőtt vége is szakadt. A legtöbben joggal 

gondolhatták, hogy örökre. 

 

Nacsa Lőrinc – Kárpátalja jövője, kihívások és remények 
2025. január 5. – karpataljalap.net 

Nacsa Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkár a TV21 Ungvárnak adott exkluzív 

interjújában hangsúlyozta, hogy a magyar kormány továbbra is elkötelezett a kárpátaljai 

magyarság támogatása mellett. Az államtitkár az interjú során a közelmúltbeli kárpátaljai 

látogatásáról, a magyar–ukrán kapcsolatok nehézségeiről, valamint a nemzetpolitika aktuális 

és jövőbeli fókuszpontjairól beszélt. Nacsa Lőrinc első kárpátaljai látogatása során több helyi 

vezetővel, egyházi méltósággal és civil szervezet képviselőjével találkozott. A látogatás egyik 

kiemelkedő pillanata egy új óvoda átadása volt Búcsúban, amelyet az államtitkár a békébe és a 

jövőbe vetett hit szimbólumának nevezett. „Aki háborúban óvodát épít, az a békéért és a 

magyar jövőért való tenni akarásáról tesz tanúbizonyságot” – fogalmazott. A kárpátaljai 

magyarság helyzetét nehéznek, ám reményteljesnek írta le. Bár a közösség létszámában 

megfogyatkozott, életösztöne és megmaradási vágya töretlen. 

 

Soltész Miklós: a kárpátaljai magyarok mindig számíthatnak a magyar kormányra 
2025. január 4. – MTI, Magyar Nemzet, Vasárnap.hu, HírTv, Kárpátalja.ma 

A kárpátaljai magyarok mindig számíthatnak a magyar kormányra - jelentette ki a 

Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára szombaton a 

sátoraljaújhelyi Rákóczi-táborban, a kárpátaljai magyar nagycsaládosok találkozóján. Soltész 

Miklós kiemelte: a kormány egyik legfontosabb feladata a kereszténység erősítése és 

megtartása, a magyar nemzet, így a Kárpát-medencében élő magyar közösség erősítése és 

támogatása. A táborban részt vevő kárpátaljai családokat "igazi hősöknek" nevezte, hozzátéve: 

ezek a családok tartják magyarságukat, őrzik kereszténységüket, valamint a "földre is 

vigyáznak", azt minden lehetséges eszközzel védik. Csáky Csongor, a Rákóczi Szövetség elnöke 

köszöntőjében többek között arról beszélt, a szervezet tevékenysége és az, hogy a következő 

hetekben a táborba több száz kárpátaljai gyerek érkezhet nagyban köszönhető a magyar 

kormánynak. Úgy fogalmazott, a szövetség azt szeretné, hogy a résztvevők jól érezzék magukat, 

és a táborral megpróbálják közvetíteni támogatóik szeretetét. 
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A 35 éves RMDSZ-t köszönti Kelemen Hunor  
2024. december 27. – Krónika, maszol.ro 

Boldog 35. születésnapot, RMDSZ! címmel köszönti pártjának 1989 karácsonyán történő 

megalakulását Kelemen Hunor, az RMDSZ szövetségi elnöke az RMDSZ honlapján. A politikus 

többek között arról ír, hogy 1989. december 25-én, az RMDSZ megalakulásának napján ,,a 

magyar közösség bámulatos gyorsasággal szervezte meg magát, mintha pontosan tudta volna, 

mi a teendő, ha bekövetkezik a sokak számára elképzelhetetlen, vagyis a diktatúra gyors 

összeomlása”. A 35 évvel ezelőtti és a mai időszak közötti párhuzamról szólva, Kelemen így 

fogalmaz: ,,Ma másképpen forrong az ország decemberben: sokkal bonyolultabbnak tűnik 

minden, mint az elmúlt években bármikor, és az az érzés, hogy közösségünk ismét veszélyben 

lehet, talán soha nem volt ilyen erős 1990 véres márciusa óta. A magyarellenes szélsőjobb pedig 

erősebb, mint valaha”. Az RMDSZ születésnapi méltatásában a legnagyobb magyar párt elnöke 

kitér az idei négy választás sikerére is, amit az utóbbi húsz esztendő legjobb eredményének tart. 

Írását a kormányzásba történő visszatéréssel folytatja. ,,Két nagyon fontos minisztériumot 

vezetünk: Románia demokratikus történelmében először lett magyar ember, Tánczos Barna 

pénzügyminiszter, emellett a kormány miniszterelnök-helyettese is. Cseke Attila már 

bizonyított a fejlesztési minisztérium élén, és folytatni fogja az elkezdett programokat” – 

fogalmaz az RMDSZ elnöke.  

 

A román külügy szerint magyar diplomata nem ajándékozhat történelmi atlaszt 

Nagy-Magyarország térképével  
2024. december 29. – Krónika, maszol.ro 

A román külügyminisztérium Nagy-Magyarország térképeit tartalmazó magyar történelmi 

atlasz miatt tiltakozik, amit Brüsszelben adott ajándékba több NATO-tagország képviselőjének 

Balogh István nagykövet, Magyarország állandó NATO-képviselője. A bukaresti 

külügyminisztérium vasárnap este az Agerpres hírügynökséghez eljuttatott állásfoglalásban 

arról ír, hogy a román külügy december 18-án Románia NATO-nagykövetén keresztül fejezte 

ki nemtetszését a történtek miatt. A román külügy „provokatív megnyilvánulásnak tartja a 

magyar történelmi atlasz terjesztését” diplomáciai körökben, amely a tárca szerint nem 

szolgálja a Románia és Magyarország között fennálló stratégiai partnerséget. „A román 

külügyminisztérium ezúton is megismétli a magyar hatóságokkal több ízben is közölt 

álláspontját, amely szerint a provokatív nyilatkozatok és gesztusok nem járulnak hozzá a 

Románia és Magyarország közötti partnerségi kapcsolat megerősítéséhez. A két ország közös 

történelme maradjon a történészek kutatásának tárgya” – szerepel a bukaresti tárca 

közleményében.  

 

Magyar napilap nélkül maradt a Partium és a Bánság  
2024. december 31. – MTI, Krónika, maszol.ro 

Napilapként beszünteti megjelenését a romániai magyar újságírás két jelentős hagyományú, 

jelenlegi formájában éppen 35 éve alapított napilapja, a nagyváradi Bihari Napló és az aradi 

kiadású, ám több megyében terjesztett Nyugati Jelen – hívta fel a figyelmet kedden a Magyar 
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Újságírók Romániai Egyesülete (MÚRE). Ezzel az egymástól függetlenül, ám hasonló okok 

miatt bekövetkezett változással az a másfélszáz éve meg nem élt helyzet áll elő, hogy a teljes 

partiumi-bánsági térség magyar közössége marad magyar nyelvű nyomtatott napilap nélkül – 

emelte ki az MTI szerint az egyesület. A MÚRE igazgatótanácsa szolidaritását fejezte ki az 

érintett lapoknál dolgozó kollégákkal, egyesületi tagokkal, kifejezve reményét, hogy a 

megváltozott helyzetben is megtarthassák munkájukat, akár a napilapok online változatainál, 

akár a most induló hetilapoknál (mindkét említett napilap hetilapként folytatja).  

 

Történelmi pillanat: közös sorompónyitás a magyar-román határon 
2025. január 1. – MTI, Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Közös sorompónyitás a magyar-román határon: a magyar és román rendvédelmi vezetők 

találkoztak Románia schengeni övezethez való csatlakozásának alkalmából a csanádpalotai 

autópálya-határátkelőhelyen – közölte az Országos Rendőr-főkapitányság szerdán a police.hu-

n. A magyar-román határon az Országos Rendőr-főkapitányság vezetője, Balogh János rendőr 

altábornagy és a Román Határrendőr Főfelügyelőség vezetője, Cornel-Laurian Stoica 

főfelügyelő jelképesen, közösen nyitották meg a Magyarország és Románia között húzódó 

államhatárt Nagylaknál. Az ünnepségen a Magyar Rendőrség Zenekara megszólaltatta a két 

ország és az Európai Unió himnuszát. A vezetők romániai idő szerint 2025. január 1-jén 0 

órakor közösen nyitották fel a sorompót a csanádpalotai autópálya-határátkelőhelyen. A 

magyar-román határszakasz további átkelőhelyein hasonló ünnepség keretében került sor a 

határnyitásra.  

 

Határmenti örömünnep – Három szatmári határátkelőnél is megünnepelték a 

schengeni csatlakozást 
2025. január 1. – maszol.ro 

Szatmár megye három határátkelőjénél is megünnepelték szilveszter éjjelén Románia 

Schengeni csatlakozását. Az egész ország öröme az éjféli schengeni csatlakozás, de leginkább a 

román-magyar határ mentén élők számára hoz jelentős változást a határok légiesedése, a 

hosszú sorokat, órás várakozást generáló határellenőrzés megszüntetése. Kereskényi Gábor, 

Szatmárnémeti polgármestere egy álom beteljesülésének nevezte a határok légiesedését. “Ez 

egy hatalmas lehetőség, nem csak Szatmárnémeti városának, hanem az egész térségnek. Ezzel 

a lehetőséggel pedig élni kell!” - mondta. Rámutatott: az ideiglenes átkelőhelyek közül a 

Nagypeleske-Zajta volt a legforgalmasabb, melynek véglegesítéséért sokat küzdöttek. 

Kereskényi beszédében köszönetet mondott Orbán Viktor magyar miniszterelnöknek és a 

Ciolacu-kormánynak is, akik elhárították az utolsó akadályokat is a csatlakozás elől. 

Emlékeztetett, hogy a Szamos-töltésen kerékpárút is épült Szatmárnémeti és Csenger városa 

között, amit most végre birtokba vehetnek a kerekesek annak egész szakaszán. A polgármester 

abban is bízik, hogy 2-3 éven belül megépül az út, mely Szatmárnémetit összeköti - a határon 

át - az M3-as magyarországi autópályával. 
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Román–magyar együttműködés keretében fejlesztik az egészségügyi ellátást a 

határ mentén  
2025. január 3. – Krónika 

Mintegy 9 millió euró vissza nem térítendő támogatáshoz jut az Arad megyei önkormányzat 

fenntartásába tartozó Arad Megyei Sürgősségi Kórház, amelynek onkológiai osztályát szerelik 

fel modern eszközökkel, illetve nyolc műtőjét újítják meg és rendezik be a legkorszerűbb 

gyógyászati berendezésekkel román–magyar együttműködés keretében. Mindkét esetben 

határon átívelő projekt keretében, Békés megyei partnerekkel közösen benyújtott pályázat 

révén nyert forrásokat az aradi közegészségügyi intézmény. Az Arad megyei és Békés 

vármegyei önkormányzatok, illetve az aradi kórház és a Békés Vármegyei Központi Kórház egy 

másik román–magyar határon átívelő pályázatban is partnerséget kötött. Ez egy közel 9 millió 

eurós összköltségvetésű pályázat, amelyben 8 millió euró illeti meg az aradi felet mint 

projektvezetőt. A vissza nem térítendő támogatásból a megyei kórház műtőit újítják fel, illetve 

új berendezésekkel szerelik fel.  

 

Sporttornaoktatás indul magyar gyerekeknek a kincses városban 
2025. január 4. – Krónika 

Magyar nyelvű sporttornaoktatás indul januárban Kolozsváron, ahol a talaj- és szertorna 

elemeinek ismertetése révén minőségi mozgástanulási élményt nyújtanak gyerekeknek. Balla 

Béla József, a Babeș–Bolyai Tudományegyetem Testnevelés és Sport Karának tornaszakos 

tanára a felügyelete alatt zajló foglalkozások céljáról, az elsajátítható készségekről, az érintett 

korosztályról beszélt a Krónikának. Balla Béla József azt is elmondta lapunknak, hogy egyelőre 

heti két időpontban tervezik megszervezni a foglalkozásokat az említett korosztályoknak, de ha 

igény mutatkozna rá, a program kiterjeszthető más korcsoportokra is. A tevékenységeknek az 

Arany János utca 11. szám alatti, a BBTE Kémia Kar épületének földszintjén található 

tornaterem ad otthont.  

 

Új fenntartója van a kézdivásárhelyi Szakképző Központnak 
2025. január 4. – maszol.ro 

A kézdivásárhelyi Kanta Szakképző Központ alapjait azért rakták le, hogy alternatív oktatási 

központként működjön, a duális képzés során szakmát tudjanak adni az érdeklődők kezébe. A 

tevékenységet időközben kibővítették, számos előadást tartottak tavaly. Szakács István, a 

központ vezetője szerint jó évet tudnak maguk mögött. „Duális partnereinkkel 

együttműködésben töretlenül folytattuk a Kanta Szakképző Központ elsődleges célkitűzését, a 

minőségi szakmai oktatást a turizmus-vendéglátás és az építőipar szakterületén” – közölte a 

Maszollal Szakács István, a minorita rendházban működő szakképző vezetője, aki szerint múlt 

év decemberétől a fenntartó intézményük is más lett. „Örömmel jelentjük be, hogy a 

Mátészalkai Szakképzési Centrum lett intézményünk fenntartója 2024. december 9-től. Ebből 

az alkalomból szeretném külön megköszönni Rostás János kancellár úrnak és Pölöskei 

Gáborné asszonynak, a KIM volt helyettes államtitkárának a kitartó munkát, támogatást és 

elkötelezettséget, amellyel hozzájárultak intézményünk fejlődéséhez. Bízunk benne, hogy az 
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elkövetkező esztendő is számos új lehetőséget tartogat számunkra, és közösen tovább 

építhetjük a jövő sikereit. Legyen az újév az elért eredmények megerősítésének és új célok 

megvalósításának időszaka, mely során a közösség ereje és az összefogás továbbra is 

meghatározó lesz” – mondta el Szakács István. 

 

Elhunyt Puskás Bálint korábbi alkotmánybíró és szenátor, a Máltai 

Szeretetszolgálat tiszteletbeli elnöke  
2025. január 5. – MTI, Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Hetvenöt éves korában elhunyt Puskás Bálint Zoltán jogász, volt alkotmánybíró, az RMDSZ 

korábbi szenátora, a romániai Máltai Szeretetszolgálat alapító tagja és tiszteletbeli elnöke. Az 

életének 76. évében elhunyt néhai politikus és alkotmányjogász 1949. április 19-én született 

Szovátán, 1981-ben diplomázott a kolozsvári Babeș-Bolyai Tudományegyetem jogtudományi 

karán. Ezt követően líceumi tanárként dolgozott néhány évig Gyergyószentmiklósón, majd a 

Kovászna Megyei Kisipari Szövetkezetek Szövetségének volt jogatnácsosa, utóbb pedig elnöke. 

Az 1989-es rendszerváltás Háromszéken érte, alapítója volt a magyar érdekvédelmi szervezet, 

az RMDSZ megyei szervezetének, amelyet három évig vezetett is. Több cikluson át volt 

szenátor, 2000 és 2004 között a felsőház alelnökeként is tevékenykedett, 2007-ben pedig 

alkotmánybírónak választották meg. Több mint 50 jogszabály szerzője, törvényhozói 

munkásságát a bukaresti Elnöki Hivatal 2000-ben a Köztársasági Érdemrend lovagi 

fokozatával, az erdélyi magyar közösségért és a szülőföldért végzett munkáját az RMDSZ 2002-

ben Ezüstfenyő-díjjal ismerte el.  

 

Korábban kinyomtak minket a kormányból, most visszamenőleg is rendezzük a 
számlákat – interjú Kelemen Hunorral 
2025. január 5. – hirado.hu 

"Keményen tárgyaltunk, leszögeztük, vállaljuk a felelősséget a pénzügyminisztériumon 

keresztül, de kell mellé a fejlesztési tárca is, hisz a kettőt párban vállalva tudunk tenni a 

közösségünkért" – idézte föl hirado.hu-nak adott interjúban Kelemen Hunor.  A Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség elnöke úgy véli, 2023 júniusában nélkülük is megvolt a 

kormánytöbbség, most ez nincs meg az erdélyi magyarok érdekképviselete nélkül. Hozzátette: 

akkor kinyomták őket a kormányból, másfél évre visszamenőleg voltak és vannak politikai 

értelemben kifizetetlen számláik. 

        
A Reviczky Társulás évértékelője 
2025. január 2. – felvidek.ma  

A Felvidék.má-t is működtető Szövetség a Közös Célokért mintegy 30 tagszervezettel 

büszkélkedhet. Hírportálunk évértékelő sorozatot indított, melyben bemutatkoznak 

tagszervezeteink, ismertetik aktív és tartalmas munkájukat, összegezve az óévben elért Fe
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eredményeiket. Az alábbiakban a lévai Reviczky Társulás mutatja be az egyesület 

tevékenységét, az idei évben elért eredményeit.  

 

Barangolás a kassai Jakab-palotában 
2025. január 3. – felvidek.ma  

A neogótikus Jakab-palota Kassa egyik nevezetessége. Több ehhez hasonló épületünk volt, de 

csak ez maradt meg. A többit érzéketlenül lerombolták. Mivel itt a hónap eleje, s ez a Kassai 

Barangolások ideje, most ezt az épületet tekintjük meg ismét. 2001 óta a rendezetlen 

tulajdonviszonyok miatt zárva van, így sokan kíváncsiak, mit is rejt magában ez a várszerű 

építmény, mely valamikor a Malom-árok partján állt, de a vizet 1968-ban elvezették és most út 

van a helyén.  

 

Csáky Pál: A régi mantrák ismételgetése nem elég az öt százalékhoz 
2025. január 3. – ma7.sk  

Hogyan értékeli a 2024-es év történéseit a felvidéki magyar politikában? Levonta-e a 

tanulságot a korábbi kudarcokból és honnan tud új energiákat bevonni a magyar politikum? 

Milyen kihívásokkal kell számolnia a magyar közösség képviseletének az új évben? Csáky Pált, 

az MKP korábbi elnökét, egykori miniszterelnök-helyettest és európai parlamenti képviselőt 

kérdeztük. „Bonyolult év van mögöttünk. 2025 elején nem tudok mást mondani, egy dolog 

biztos, a bizonytalanság. Bizonytalanság érzékelhető a világban, Európában, Szlovákiában és 

úgy érzem, a felvidéki magyarság is elbizonytalanodott” – hangsúlyozta Csáky Pál. Az MKP 

korábbi elnöke hozzátette, nagyon szurkolok annak, hogy a most közszolgálatba lépő fiatal 

generáció fel tudjon nőni a feladathoz. Mindig is hangsúlyoztam, hogy ez nem csupán a Magyar 

Szövetséget, mint politikai pártot illeti, hanem az egész felvidéki magyar szférát, beleértve a 

társadalmi és a kulturális szervezeteket, az önkormányzatokat. Együtt volna mit csinálnunk 

azért, hogy hatékonyabbak legyünk”.  

 

55 éve alapították a Szőttes Kamara Néptáncegyüttest 
2025. január 4. – Új Szó  

1969 őszén, zenekar nélkül, egy szál zongora kíséretével kezdte meg próbáit a Szőttes Kamara 

Néptáncegyüttes. Első fellépésükre a Csemadok Vontszemű Jánost és zenekarát szerződtette. 

Saját kosztümjeik akkor még nem voltak, kölcsön kapták, amire első műsorukhoz szükségük 

volt. Ettől, az első fellépéstől datálódik az idén 55 éves jubileum. A Szőttes Kamara 

Néptáncegyüttes oszlopos tagjaival, Gál Györggyel és Gál Évával beszélgettünk.  

 

A Csallóközi 70 éve: „A közösségépítésre vagyok a legbüszkébb” 
2025. január 4. – Új Szó  

70 éves jubileumát ünnepelte a Csallóközi Táncegyüttes a dunaszerdahelyi Csaplár Benedek 

Városi Művelődési Központban. A kétrészes program során visszaemlékeztek az elmúlt 

évtizedekre és egy új műsort is bemutattak „A mi Mezőségünk” címmel. Az előadást követően 

díjakat adtak át, majd az ünneplés éjszakába nyúlóan folytatódott. Oláh Attila az erős és 
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összetartó helyi néptáncos közösségre és az együttes közösségépítésére a legbüszkébb. Az 

ünnepi alkalomból az előadás mellett egy kiállítótermet is megtekinthettek az érdeklődők, 

melyben a Csallóközi Táncegyüttes gazdag múltjába, korábbi fellépéseibe, próbáiba, turnéiba 

kaptak betekintést a látogatók fotókon, tárgyi emlékeken keresztül és a kiállítóterem másik 

felében egy kalotaszegi tisztaszobát is berendeztek a Cifra Műhely Egyesület jóvoltából. Az idei 

év nagy mérföldkő a táncegyüttes életében. Vezetőjük, Oláh Attila éppen 10 éve vette át az 

akkor még csupán 7-8 párból és főleg tinédzserekből álló csoportot, a gyerekegyüttesek 

újraindítása idén ünnepli 10. születésnapját, 10 éve tartanak néptánctáborokat és ugyancsak 

10 éve működik a táncház is.  

 

Tárnok Balázs: Nehezített pályán ért el jelentős eredményeket a magyar uniós 

elnökség 
2025. január 5. – ma7.sk  

Mennyire tekinthető sikeresnek, milyen eredményeket tud felmutatni a december végén zárult 

magyar uniós elnökség? Tárnok Balázst, a Nemzeti Közszolgálati Egyetem, John Lukacs 

Intézetének kutatásért felelős igazgatóját kérdeztük. „Sajátos helyzetben került sor a magyar 

elnökségre: elsősorban az intézményi ciklusváltás, de kisebb részben az Egyesült Államokban 

zajlott elnökválasztás okozta politikai hangulat is befolyásolta ezt az időszakot. Ezen a 

nehezített pályán a magyar kormány igyekezett a maximumot kihozni az uniós elnökségből. 

Ha a féléves időszak eredményességét vizsgáljuk, annak három fő vetülete van. Van egy 

technikai jellegű szempontrendszer, a magyar elnökség hány tanácskozást, munkacsoport-

ülést, informális és formális tanácsülést valósított meg, és ezt milyen hatékonysággal tette. A 

második szempont, sikerült-e jelentősebb eredményeket elérni a kitűzött prioritások 

tekintetében. A harmadik pedig, hogy sikerült-e megjeleníteni a sajátos tagállami érdekeket” – 

hangsúlyozta Tárnok Balázs.  

 

„Akkor már ez volt az otthon” – a bátorkeszi születésű Bottyán Imre emlékei a 

lakosságcseréről 
2025. január 5. – Új Szó  

A Bajától nem messze levő Felsőszentivánra és környékére a lakosságcsere nyomán számos 

településről kerültek magyarok. Nem volt kivétel Bátorkeszi sem. A község szülöttje, Bottyán 

Imre Felsőszentivánon elmesélte nekünk, hogyan kötődik a szülőföldjéhez, ill. a már nem is 

annyira új otthonához. Bottyán Imre 1941-ben született Bátorkeszin, így a kitelepítést még 

igazán gyerekfejjel élte meg – ám elég idősen ahhoz, hogy bőven legyen saját emléke a 

jogfosztottság idejéről.  Bármennyire is súlyos időszakról beszélünk, első kérdésemre 

válaszolván a nagyközségről először egyértelműen a szép emlékekre asszociál. Ennek egyszerű  

az oka: testvérével, unokatestvéreivel és az utcabeli gyerekekkel folyamatosan játszottak. Majd 

szinte magától értetődően tér rá, hogy eközben javában zajlott a második világháború. Lassú, 

tagolt és a lényegre törő beszéddel pontosan írja le a családjuk tragédiáját.  
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Pásztor Bálint: választásmentes évre lenne szüksége Szerbiának, hogy 

megvalósíthassuk az elképzeléseinket 
2024. december 27. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Ma7.sk, Vajma.info 

Választásmentes, nyugodt 2025-ös évben reménykedik Pásztor Bálint. A Vajdasági Magyar 

Szövetség elnöke, aki az MTI-nek adott évértékelő interjúban bizakodásának adott hangot, 

hogy jövőre csökken az indulatok szintje Szerbiában, és nyugodt éve lehet az országnak, hogy 

meg lehessen valósítani mindazokat a célokat, amelyeket az egy évvel ezelőtti választási 

kampány során megfogalmaztak. A pártelnök azért fogalmazott így, mert Szerbiában átlagosan 

kétévente tartanak előrehozott parlamenti választást, így a kormányzatnak nincs ideje 

megvalósítani a terveket és elképzeléseket. A legutóbb 2023. december 17-én tartottak 

előrehozott választást Szerbiában. Ezen a Vajdasági Magyar Szövetség "a hihetetlenül nehéz 

körülmények ellenére jól szerepelt", több mint 64 ezer szavazatot szerzett, országos szinten 

növelni tudta a parlamenti képviselőinek a számát, vajdasági tartományi szinte pedig szintén 

stabil erő tudott maradni. 

 

Megújult az MNT végrehajtó bizottsága: Hugyik Richárd az új elnök 
2024. december 27. – Vajma.info 

Pénteken tartotta meg idei utolsó, 16. rendes ülését a Magyar Nemzeti Tanács (MNT), amely 

során 69 napirendi pontot tárgyaltak meg a képviselők. Az ülés délelőtt 10 órakor kezdődött a 

szabadkai Magyar Médiaház emeleti stúdiótermében. A tanács tagjai egyhangúlag 

megválasztották az MNT Végrehajtó Bizottságának új elnökét és tagjait. Erre azért került sor, 

mert a bizottság korábbi elnöke, Sárközi István elhunyt. Az új elnöki tisztségre Hugyik 

Richárdot jelölték, aki korábban a bizottság művelődési ügyekért felelős tagja volt. Az ülés 

során a teljes bizottságot is újraválasztották. Az oktatásért továbbra is Varjú Potrebity Tatjana, 

a tájékoztatásért Kabók Erika, az írás és nyelvhasználatért Tóth Ramóna, míg a művelődésért 

Hajvert Ákos felel. A végrehajtó bizottság tagjait és elnökét titkos szavazással választották meg, 

és a jelöltek mindegyike egyhangú támogatást kapott. Sárközi István halála miatt a Magyar 

Nemzeti Tanács a mandátum lejártáig 34 taggal folytatja munkáját a szokásos 35 helyett. 

 

Évzáró fogadást tartott a Vajdasági Magyar Szövetség 
2024. december 28. – PannonRTV 

Talpon maradtunk. Ez egy jubileumi év volt, fennállásának 30. évfordulóját ünnepelte a 

Vajdasági Magyar Szövetség - mondta dr. Pásztor Bálint a VMSZ szombat délelőtti évzáró 

fogadásán. A párt elnöke hozzátette, büszke arra, hogy létrehozták a Pásztor István Alapítványt 

és az édesapjáról elnevezett díjat. A sajtónak is megköszönte az egész éves sikeres 

együttműködést, és mindenkinek boldog újévet kívánt. A Vajdasági Magyar Szövetség 

szabadkai évzáró fogadásán intézményvezetők, vállalkozók, az egyházak képviselői, a sajtó és 

V
a

jd
a

sá
g

  

https://magyarnemzet.hu/kulfold/2024/12/pasztor-balint-valasztasmentes-evre-lenne-szuksege-szerbianak-hogy-megvalosithassuk-az-elkepzeleseinket?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2024/12/pasztor-balint-valasztasmentes-evre-lenne-szuksege-szerbianak-hogy-megvalosithassuk-az-elkepzeleseinket?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30263/Megujult-az-MNT-vegrehajto-bizottsaga-Hugyik-Richard-az-uj-elnok.html
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/evzaro-fogadast-tartott-vajdasagi-magyar-szovetseg


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. január 6. 

a VMSZ tisztségviselői jelentek meg. Utoljára 2019-ben volt ilyen jellegű fogadás - emelte ki dr. 

Pásztor Bálint. 

 

Százmillió Zentának 
2024. december 30. – Magyarszo.rs 

Zenta község önkormányzata 100 millió dináros támogatásban részesült a köztársasági 

költségvetési tartalékból. Burány Hajnalka polgármester szerint ez hatalmas segítséget jelent 

a községnek. – Ezt az összeget a Vajdasági Magyar Szövetség köztársasági szerepvállalásának, 

valamint dr. Pásztor Bálint személyes közbenjárásának köszönhetjük. Ez az év végén érkezett 

támogatás a lehető legjobb hír, hiszen egyensúlyt hozott a községi költségvetésbe, és nagyban 

segíti az önkormányzat fejlesztési terveinek megvalósítását – hangsúlyozta a polgármester. A 

támogatásból játszóterek korszerűsítésére és a közszolgáltatások fenntartására, ezen belül a 

közművek és a szociális védelem területére fordítanak jelentős összeget. 

 

Ötvenmillió Magyarkanizsának 
2024. december 30. – Magyarszo.rs 

A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke, dr. Pásztor Bálint közbenjárására Magyarkanizsa község 

50 millió dinár támogatást kap a köztársasági tartalékból – jelent meg a hír Fejsztámer Róbert, 

Magyarkanizsa község polgármestere hivatalos Facebook-oldalán. Kérésünkre a polgármester 

elmondta, hogy a nagyon hálásak azért, hogy a sikeres nemzetközi pályázati tevékenységük ily 

módon is elismerésben részesül, és külön köszönettel tartozik dr. Pásztor Bálint 

közbenjárásáért a köztársaságnál. – A költségvetésünkbe befolyó összeg nagy segítséget nyújt 

majd az elkövetkező három évben megvalósuló tizenegy IPA-projektünk 

részfinanszírozásához. Az önkormányzatnak minden évben szoros a költségvetése, nagyon 

okosan kell gazdálkodni, hogy az összes területre kellő figyelmet és anyagi juttatást 

fordíthassunk, hogy zökkenőmentes legyen a községi intézmények működése, és a megszokott 

mederben folyjon a munka – mutatott rá Fejsztámer Róbert. 

 

Meghatározó erőt képviseltek 
2025. január 4. – Magyarszo.rs 

Az év végi időszak lehetőséget teremtett arra, hogy tetteinket összegezzük, illetve arra, hogy 

elszámoljunk tetteinkkel. December végén a Vajdasági Magyar Szövetség nagykikindai községi 

szervezetének képviselői, Talpai Sándor és Gombár Melitta tette ezt meg, akik a nagykikindai 

önkormányzat munkájában töltenek be fontos szerepet, mely a helyi magyarság szempontjából 

meghatározó erőnek tekinthető. Talpai Sándor Nagykikinda egyik segédpolgármestere, 

Gombár Melitta pedig a városi tanács tagja. – A költségvetési év elején meghatároztuk a 

prioritásokat mind az önkormányzat, mind külön a VMSZ részéről. Útközben választásokat 

tartottak, felállt az új hatalom, de rövid időn belül változások történtek, mivel októberben a 

polgármester lemondott. Mivel új személyek kerültek különböző funkciókba, így számunkra 

fontos volt, hogy megtaláljuk azokat az egyéneket, akiknek meghatározó szerep juthat a 

terveink megvalósításában. Ezeket a lépéseket meg is tettem – közölte Talpai Sándor. 
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Az ukrajnai nemzeti közösségek képviselőivel találkozott Zelenszkij 
2024. december 28. – Kárpátalja.ma 

Volodimir Zelenszkij államfő december 27-én az Elnöki Hivatalban találkozott az ukrajnai 

nemzeti kisebbségek, illetve a meghívott őshonos népek képviselőivel. A találkozón 17 nemzeti 

közösség képviselői vettek részt, köztük a magyar, valamint három őshonos nép. A mintegy 

kétórás megbeszélést Volodimir Zelenszkij kezdeményezte. Megnyitó beszédében kifejtette, 

szeretné a hasonló találkozókat rendszeressé tenni. Az ukrán államfő elmondta, hogy a 

tanácskozást megelőzően írta alá az elnöki rendeletet, amely május 21-ét az etnikumközi 

egyetértés és kulturális sokszínűség napjává nyilvánította. Zubánics László, az Ukrajnai 

Magyar Demokrata Szövetség (UMDSZ) elnöke, a magyar közösség képviselője is jelen volt a 

találkozón. Erről Facebook-bejegyzésében is beszámolt. Mint írta: – Az Ukrajnai Nemzeti 

Kisebbségek Civil Szervezeteinek Tanácsa a kisebbségi törvény módosítása révén jött létre idén 

tavasszal, s azóta számos országos és regionális fórumot szervezett. Mint az államfő is kifejtette 

beszédében, szeretnék, ha a nemzeti kisebbségek (közösségek) képviselői egyfajta jószolgálati 

nagyköveti feladatokat látnának el az anyaországaik, illetve az európai uniós szervezetek felé. 

Ennek a munkának az elősegítése érdekében kapott felkérést a Tanács, hogy az államfő részére 

állítsanak össze egy listát a megoldásra váró problémákról, illetve azok megoldási 

lehetőségeiről. 

 

Évértékelő beszélgetés a Rákóczi-főiskola rektorával 
2024. december 28. – Kárpátalja.ma 

Évzáró, évértékelő beszélgetésre érkeztem Csernicskó Istvánhoz, a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskola rektorához. Amikor azonban az udvariassági körök után feltettem 

a szokványos kérdést – Milyennek értékeli a főiskola 2024-es évét? –, ő a megszokottól 

eltérően indította a beszélgetést. – Mi, oktatásban dolgozók, fura időrend szerint élünk. Most 

például évértékelő beszélgetésre érkezett hozzám, közel a naptári év végéhez, miközben a 

tanévnek – ami a tanítók, tanárok és oktatók munkáját és mindennapjait keretbe foglalja – 

még hátra van a fele. Lehet ugyan számvetést és leltárt készíteni, de azért nem árt észben 

tartani, hogy nálunk a tanévzáró az összegzés és számadás ideje. 

 

Csöndes koszorúzás Petőfi ungvári szobránál 
2025. január 2. – KISZo.net 

Petőfi Sándor, a magyar nép lánglelkű költője születésének 202. évfordulója alkalmából 

Magyarország Ungvári Főkonzulátusa szervezésében szűk körű, csöndes koszorúzásra került 

sor az ungvári Petőfi szobornál. A Petőfi szobornál ezúttal Bacskai József ungvári főkonzul és 

Csizmadia Alexandra konzul, dr. Dupka György történész, elnök és Dupka Nándor MÉKK 

elnökségi tag, Meskó János a Szolyvai Emlékpark-bizottság tagja, dr. Spenik Sándor, az UNE 

UMOTI igazgatója, az UMDSZ UMNT elnöke, Tóth Miklós Bereg-vidéki képviselő, Ivaskovics 

József és neje a Credo Verséneklő Együttes képviseletében koszorúzott. 
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Nem lesz nyilvános illemhely az ungvári Petőfi szobor mellett 
2025. január 2. – KISZo.net 

November végén az Ungvári Városi Tanács végrehajtó bizottsága úgy döntött, hogy a Petőfi 

téren, a legnagyobb magyar költő szobrának közvetlen szomszédságában elhelyeznek egy 

nyilvános WC-t. Ez közfelháborodást váltott ki a lakosság körében, akik egyértelműen elítélték 

a városvezetés ezen döntését, olvasható az UMDSZ Facebook oldalán. A városi tanács szerint a 

helyszínt a nyilvános WC korábbi elhelyezkedése szerint választották ki. A lakosság 

felháborodása mellett, a nyilvános WC-nek a Petőfi téren történő elhelyezéséről szóló döntés 

érthető módon felháborodást váltott ki az ungvári magyarok körében. A KMKSZ vezetője 

levélben fordult a városi tanácshoz, amelyben arra kérte az illetékeseket, hogy akadályozzák 

meg a nyilvános WC építését. A megyei tanács is reagált a városi tanács megdöbbentő 

döntésére. A megyei tanács elnöke az javasolta, hogy az ilyen kérdéseket alaposabban 

vizsgálják meg. 

 

Brenzovics László: „A kárpátaljai magyarság egy olyan közösség, amely él és élni 

akar” 
2025. január 4. – karpataljalap.net 

Brenzovics László, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) elnöke az ukrajnai 

háború és a kárpátaljai magyarság helyzetét értékelte, kiemelve a közösség megmaradását és 

Magyarország folyamatos támogatását. A beszélgetés során szóba került a két ország közötti 

viszony, a háború kimenetele, valamint a jövőbeli lehetőségek és kihívások is. – Nemsokára 

elérkezünk az orosz–ukrán háború kitörésének harmadik évfordulójához. – Sajnos igen, de 

tudjuk azt, hogy ez a háború 10 évvel ezelőtt kezdődött, akkor is sokan haltak meg a fegyveres 

konfliktusban, köztük számos kárpátaljai magyar is. 3 éve a nyílt orosz támadással a konfliktus 

eszkalálódott. Szörnyű időket élünk továbbra is, és a kárpátaljai magyarság helyzete továbbra 

is kritikus maradt, hiszen a háborúnak nincs vége, sőt egyre inkább eszkalálódik, egyre több az 

áldozatok száma. Az országban nem csökkent a feszültség sem: a légiriadók, a hadkiegészítő 

parancsnokság „tevékenysége”, a határzár a férfiak számára, a szociális helyzet folyamatos 

rosszabbodása, az áramkimaradások mind-mind rendkívül módon sújtják a kárpátaljai 

magyarságot éppúgy, mint az ország valamennyi polgárát; annyi eltéréssel, hogy Kárpátalját 

továbbra is elkerülik a rakétatámadások. Ennek ellenére elmondhatjuk, hogy a kárpátaljai 

magyarság közössége megmaradt és nem tört meg. 

 

A kárpátaljai magyarság európai parlamenti képviselőjével beszélgettünk 
2025. január 4. – karpataljalap.net 

Ferenc Viktória a magyarországi kormánypártok jóvoltából Kárpátalját képviseli a 2024. július 

16-án megalakult új Európai Parlamentben. A képviselő asszonyt az elmúlt fél év 

tapasztalatairól és a brüsszeli helyzet alakulásáról kérdeztük, különös tekintettel az Ukrajnát 
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és Kárpátalját érintő kérdésekre. – Fél éve kezdte el munkáját az új Európai Parlament. 

Magyarország és Kárpátalja szempontjából melyek voltak a legfontosabb események ebben az 

időszakban? – Fél évvel ezelőtt, a júniusi választásokon több millió választópolgár fejezte ki 

abbéli akaratát, hogy változásra van szükség az európai politikában. A csehek, az osztrákok, a 

magyarok, a spanyolok, a franciák, az olaszok, a hollandok megválasztott képviselői Patrióták 

Európáért névvel létrehoztak egy vadonatúj frakciót, amely épp a változás hangja kíván lenni 

Európában. A frakció, amelynek a Fidesz–KDNP EP-képviselői is tagjai, már megalakulásakor 

a harmadik legnépesebb csoportként foglalt helyet az Európai Parlamentben. Ez Magyarország 

és Kárpátalja szempontjából is nagy eredménynek számít, hiszen egy nagyobb politikai 

közösség áll mögöttünk és az ügyeink mögött, érdekérvényesítésünk így erősebb. 

Képviselőtársaimmal minden lehetséges fórumon felszólaltunk az illegális migráció ellen, a 

külső határok védelme, de mindenekelőtt a mielőbbi béke mellett, továbbá amellett, hogy a 

kárpátaljai magyarok visszakaphassák az őket megillető, korábban szerzett kisebbségi jogaikat 

Ukrajnában.  

 

Megnyílt a RIT Téli tárlata 
2025. január 4. – KISZo.net 

A kárpátaljai festőiskola hagyományait követő tájképek, portrék és csendéletek mellett, 

absztrakt, nonfiguratív festmények, kisplasztikák, grafikai, valamint iparművészeti munkák 

láthatók az ungvári Boksay József Szépművészeti Múzeumban. A Kárpátaljai Magyar Képző- 

és Iparművészek Révész Imre Társaságának (RIT) hagyományos Téli tárlata december végén 

nyílt meg, és január végéig látogatható. A kiállításon huszonkét művész több mint 60 alkotása 

tekinthető meg. Az esemény a Révész Imre-díj átadásával vette kezdetét. A Magyarország 

Ungvári Főkonzulátusa, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) és a RIT által 

létrehozott díjat immáron kilencedik alkalommal adták át a magyar kultúrát és a társaság 

munkáját támogató személyeknek, művészeknek. Most először posztumusz átadására is sor 

került. A tavaly októberben tragikus hirtelenséggel elhunyt Potápi Árpád János, Magyarország 

nemzetpolitikáért felelős államtitkárának ítélték oda. 

 

A Collegium Talentum program ösztöndíjasainak szakmai találkozója a Rákóczi-

főiskolán 
2025. január 4. – KISZo.net 

A Collegium Talentum tehetséggondozó ösztöndíjprogram feladata a külhoni magyar 

értelmiség-utánpótlás támogatása, a magyar fiatalok szakmai kutatómunkájának, 

előrehaladásának segítése. Erre több szinten törekszik: a sikeres felvételt nyert fiatalok 

ösztöndíjban részesülnek, igényelhetik konferenciarészvételi és nyelvvizsgaköltségeik 

megtérítését, valamint részt vehetnek képzéseken, szakmai és nemzeti identitást erősítő 

eseményeken; tutoraik pedig honoráriumban részesülnek. A Collegium Talentum program 

2010–2016 között az EDUTUS Főiskola Kárpát-medencei tehetséggondozó programjaként 

valósult meg. 2016-tól a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkárság, a Sapientia Erdélyi 

Magyar Tudományegyetem és a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola védnöksége és 
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szakmai döntései alapján, a budapesti Sapientia Hungariae Alapítványt (SHA) bízta meg a 

Collegium Talentum program lebonyolításával. 

 

Több mint 30 ezer pályázatot fogadott be 2024-ben a „KMKSZ” Jótékonysági 

Alapítvány 
2025. január 5. – karpataljalap.net 

Hatékony évet zárt a „KMKSZ” Jótékonysági Alapítvány 2024-ben. A támogatási 

programokról, az alapítvány tevékenységéről, valamint a jövőbeli tervekről Gulácsy Géza 

igazgató adott évértékelő interjút. – A „KMKSZ” Jótékonysági Alapítvány fennállása óta 

töretlenül szolgálja a kárpátaljai magyarság fennmaradásának elősegítését. Az alapítvány 

igazgatójaként hogyan tekint vissza az elmúlt 14 éves munkára? – Általában ötévente szoktuk 

összesíteni az alapítványi tevékenységet, így ez a jövő esztendő feladata lesz, azonban úgy 

gondolom, hogy az eddig befogadott több mint 552 ezer pályázat kezelése alapvetően 

eredményesnek tekinthető. 

 

Ismét Kárpátalján járt a Határtalan Segítség Alapítvány 
2025. január 5. – Kárpátalja.ma 

Immár 14 éve támogat kárpátaljai intézményeket a nyíregyházi székhelyű Határtalan Segítség 

Alapítvány. A Cipősdoboz Akció keretében ajándékaikkal több ezer gyermek arcára csaltak 

mosolyt. Az alapítvány Németországban, Svájcban, valamint Ausztriában indított gyűjtéseket, 

amik eredményeként több mint 3 500 csomagot készítettek el.  A csapat először a balazséri 

óvodát kereste fel. Az intézményben nem csak egyéni ajándékok kerültek átadásra, hanem 

csocsóasztalok is, amiket az alapítvány rajzpályázatán nyertek az ovisok. Majd Beregszászban 

a P. Frangepán Katalin Gimnázium bázisóvodájába látogattak el. A beregszászi intézmény 

megalakulásától kezdve partnere a Határtalan Segítség Alapítványnak, és az elsők között 

építették ki a szervezethez köthető Rolling Kids pályájukat is. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024.december 23. – Kossuth Rádió 

 

Koalíciós megállapodást kötött Romániában a Szociáldemokrata, a Nemzeti Liberális Párt és a 

Romániai Magyar Demokrata Szövetség a nemzeti kisebbségi frakció támogatásával. A magyar 

https://karpataljalap.net/2025/01/05/tobb-mint-30-ezer-palyazatot-fogadott-be-2024-ben-kmksz-jotekonysagi-alapitvany
https://karpataljalap.net/2025/01/05/tobb-mint-30-ezer-palyazatot-fogadott-be-2024-ben-kmksz-jotekonysagi-alapitvany
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/ismet-karpataljan-jart-a-hatartalan-segitseg-alapitvany/
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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érdekképviseleti szövetség a pénzügyi és a fejlesztési tárca vezetését vállalja. További részletek 

csíkszeredai tudósítónktól, Bíró Istvántól. 

 

Húsz év után újra magyar alpolgármester van Pécskán. Az idei helyhatósági választásokon a 

magyar érdekvédelmi szervezet három mandátumot nyert a városi képviselőtestületben, és a 

közgyűlésen az RMDSZ jelöltjét választották meg alpolgármesternek. Kocsik Imre, a helyi 

RMDSZ-szervezet elnöke, volt polgármesterjelöltje lett a városvezető helyettese. A hivatását 

tekintve matematika-fizika szakos tanárral, Kocsik Imrével Pataky Lehel Zsolt beszélgetett a 

választási szereplésről és az alpolgármesteri terveiről. 

 

Palics a Délvidék egyik gyöngyszeme. A tóparti épületek szecessziós stílusban épültek, a családi 

villákat az úgynevezett korai svájci nyaraló-stílusban építették. Fontos az épített örökség 

megóvása, de ugyanakkor modern tartalmakat is igényelnek a turisták. A település jelképének 

tekinthető víztorony felújítása most fejeződött be, és nemrég adták át az új aquaparkot. A 

fürdőhely fejlesztését a Vajdasági Magyar Szövetség által felkért szakemberek irányítják. Dencs 

Valériával, a Palicsi Park Kft. igazgatójával Németh Ernő beszélget.  

 

Ábrahám Pál Viktória című operettjének bemutatójával várja közönségét szilveszterkor a 

nagyváradi Szigligeti Színház – hangzott el a színház évértékelő sajtótájékoztatóján, amelyen 

ott volt munkatársunk Ionescu Nikolett is. Összeállításában elsőként Novák Esztert, a színház 

művészeti vezetőjét halljuk. 

 

Már a nyomdában a temesvári Heti Új Szó Baráti Köre által kiadott Mindenki kalendáriuma. 

Ebben jelentős teret kap a 2025-ös év áttekintése, évfordulók, háztartási és kertészeti tanácsok, 

irodalmi és gyermekrovat, fejtörők, keresztrejtvények. A kötet legnagyobb részét azonban 

helytörténeti és kultúrtörténeti írások teszik ki, amelyek időtállóvá teszik a kiadványt. A 

szerzők főleg temesváriak, de közeli városokban élők vagy Temesvárról elszármazottak is 

vannak közöttük. Az idei helytörténeti kalendárium tartalmáról Lehőcz László a szerkesztőt, 

Graur Jánost kérdezte. 

 

A most következő percekben a romániai magyar egyházfők karácsonyi üzeneteit adjuk közre.  

Jézus Krisztus születése Isten szeretetének örömhírét adja tudtul az egész világnak – mondja 

Bogdán Szabolcs a Királyhágómelléki Református Egyházkerület püspöke.  Elsőként őt halljuk. 

 

Ki véd meg bennünket a reménytelenségben? Mi jelenti a jövőt? Ezekre a kérdésekre is válaszol 

karácsonyi üzenetében Kovács Gergely gyulafehérvári római katolikus érsek. 
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Adorjáni Dezső Zoltán a Romániai Evangélikus – Lutheránus Egyház püspöke karácsonyi 

üzenetében hitünk egyik nagy titkáról is beszélt. 

 

Határok nélkül 

2024. december 25. – Kossuth Rádió 

 

Karácsonykor, miközben a legtöbben az ünnepi asztal köré gyűlnek, vagy megajándékozzák 

egymást, akárcsak a jelenlétükkel is, addig a mentősök számára az ünnep sem hoz pihenőt. Ők 

ilyenkor is készenlétben állnak, hogy életeket mentsenek, és ott legyenek, amikor a legnagyobb 

szükség van rájuk. Ez a hivatás nem ismer ünnepet: legyen baleset vagy sürgős segítségkérés, 

a mentősök mindig útra kelnek, munkájukkal vigyáznak ránk. Ma este a székelyföldi Hargita 

Megyei Mentőszolgálat munkatársairól is szól a történet, hiszen az ő önzetlenségük teszi 

biztonságosabbá az ott élők ünnepét. Tudósítónk, Bíró István a csíkszeredai mentőszolgálat 

munkatársaival beszélgetett. 

 

Ha tűzoltókocsi szirénáját halljuk karácsonykor, mire is gondolnánk másra, minthogy lángra 

kapott egy fa, vagy egy adventi koszorú? Pedig a zajjal lehet, hogy csak medvét kell elriasztani 

a környékről. Egy biztos: a tűzoltónak, legyen az önkéntes vagy hivatásos, az ünnep is 

készenlétet jelent. Minderről a kökösi Molnár Levente önkéntes tűzoltó parancsnokkal Veres 

Emese-Gyöngyvér beszélgetett. 

 

Igazi csoda volt, hogy négy évvel ezelőtt 5 hónap alatt összegyűlt 2 millió euró, amellyel egy 

súlyos betegségben szenvedő csecsemő életét sikerült megmenteni a Délvidéken. A pénz pont 

karácsonyra gyűlt össze, s a siker megerősítette a jótékonykodók szándékát, hogy folytassák a 

munkát. A legnagyobb közösségi hálón a Vajdasági jótékonysági licit csoportnak ma is több 

ezer tagja van, s most is több embernek gyűjtenek. A csoport vezetőivel: Gajdos Bajusz 

Zolnával, Dobó Ellával és Ábrahám Líviával Németh Ernő beszélgetett Magyarkanizsán. 

 

Mióta kitört az orosz-ukrán háború a tanárnő sokat ingázik. A férje és a lánya most is otthon 

él, Ungváron, a fia nem. A tanárnő rendszeresen átjár a fiához. Karácsonykor együtt tölti vele 

a Szentestét. Videóhívással köszöntik az otthoniakat, majd karácsony első napján hazautazik, 

hogy együtt karácsonyozzon a férjével és a lányával, majd videóhívással együtt köszöntsék a 

családtól távol élő fiút. Számtalan ukrajnai családhoz hasonlóan, Zékányék is abban 

reménykednek, hogy 2025-ben végre eljön az áhított béke. Zékány Krisztinával, a 

Magyarságkutató Intézet főmunkatársával, az Ukrán Nemzeti Egyetem UMOTI Magyar 

Filológiai Tanszékének vezetőjével az V. Nyelvjárási Konferencia után, Budapesten ültünk le 

beszélgetni. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Kárpát-medence 

2025. január 5. – M1 

 

Szél fújja pántlikámát... Ötödik alkalommal rendezték meg a nívós gyermek 

folklórfesztivál Rozsnyón 

Népviseletbe öltözött gyermekek érkeznek a rozsnyói történelmi városházára, ahol ötödik 

alkalommal tartották meg a Szél fújja pántlikámat gyermek folklórfesztivált, amelyet a 

városban működő Borostyán Néptáncműhely szervezett. A szervezők a rendezvénnyel a régió 

kulturális életét szeretnék fellendíteni. Nagy hangsúlyt fektetnek a hagyományok 

továbbadására, legyen az népzene, néptánc, népdal, vagy a népi szokások táncos keretben való 

előadása. 

 

A délvidéki templomtornyokban nem állt meg az idő – Fődi József toronyóra 

szakember odaadó munkát végez 

Az Újvidéken élő Fődi József műhelyében olyan érzés fogja el az embert, mintha egy 

műterembe lépett volna be. Katonás rendben sorakoznak az apró szerszámok, műszerek és 

eszközök, amikkel nap mint nap dolgozik József, aki több, mint két évtizede készíti, újítja fel és 

tartja karban a templomtornyok óráit. Több tíz délvidéki templom tornyában az ő munkájának 

köszönhetően működnek ma is óramű pontossággal a szerkezetek. 

 

A Kékiringó Néptánccsoport 27 éve   

Ezek a felvételek öt évvel ezelőtt készültek a székelyudvarhelyi Kékiringó Néptánccsoport 20. 

fesztiválján, amikor anyaországi, felvidéki és délvidéki vendégek is érkeztek az eseményre, ami 

helyismereti kirándulással kezdődött. Azóta még több kirándulás, élmény, esemény 

gazdagította a táncegyüttes életét. Nemrég például, Generációk találkozója jelmondattal, 

Székelyderzsben tartottak háromnapos, néptáncot és népi mesterségeket kínáló programot 

gyerekeknek és felnőtteknek. Közel harminc éve, naponta megtelik a Kékiringó próbaterme 

néptáncot szerető emberekkel, évente 400 ember fordul meg itt. Nyugodtan kijelenthető, hogy 

az elmúlt évtizedekben szinte egy nagy családdá vált a néptáncegyüttes. 

 

Tokkal vonóval Délvidéken   

Első önálló lemezének bemutatójára készül a délvidéki Kamrás együttes, tanáruk, Csonka 

Ferenc és zenekara közreműködésével. A rendhagyó hanglemez Magyarkanizsa és Szabadka 

községek népi vonós utánpótlását hivatott bemutatni.  Az együttes tagjai olyan délvidéki 

fiatalok, akik fontosnak tartják a magyar népzenei értékek megőrzését. 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/

